
Pre nás je dôležité, aby sme vždy 
o niečom vypovedali. Musíme mať 
tému...  Už od septembra sme hľadali 
príbeh, ktorý by nás oslovil a my by sme 
cez ňu mohli ľudí potešiť dobrou, či zlou 
správou o človečenstve. 

Divadelný súbor Kalorik vytvoril 
dve predstavenia. Ellymat je príbehom 
nás, dvojičiek. Mňa, Elišky a môjho 
dvojčaťa Martinky. Narodili sme sa 
sedem dní po páde dvojičiek v New 
Yorku. Naším narodením i touto správou 
sa predstavenie začína. Pokračuje zasta-
veniami v našom živote, kedy sa dialo 
niečo významné, a zároveň zastave-
niami, kedy sa vo svete udiali udalosti, 
o ktorých by sme radšej v médiách 

nečítali a nepočuli. Všetko sme sa sna-
žili popretkávať humorom. A hlavne, 
poukázať, že kým my žijeme radostné 
detstvo, niekde inde deti zomierajú, a 
dospelí ľudia sú už voči tomu ľahostajní. 
Už to vôbec nevnímajú ako zlo. A my sa 
pýtame: Prečo? Druhým predstavením 
Kaloriku je divadlo Kristus. Tu sme cez 
verše Ferllinghetiho poukázali na to, 
že sa medzi ľuďmi vytráca duchovno 
Vianoc a stávajú sa čisto komerčnou 
záležitosťou. Eldorado vo svojej hre Na 
závoru rozoberá mladého človeka a jeho 
izolovanosť od ostatných akousi pomy-
selnou závorou. Celý príbeh sa odohráva 
v byte, kde sú štyria mladí ľudia, každý 
je iný... a každý je sám. A nikto z nich si 

nevie nájsť cestu k druhému. Je naozaj 
dnešná mladá generácia taká? 

Máme divadlo, máme chuť tvoriť, 
energiu vypovedať a hlavne čas venovať 
sa nášmu cieľu. Vieme, že máme 
nadanie, nechýba nám inteligencia, 
strategické myslenie, motivácia od  
Zuzky a, samozrejme, aj šťastie. To 
šťastie nám prinieslo prvé miesto na 
Medzinárodnom divadelnom festi-
vale WIGRASZEK 2016 v poľskom 
meste Suwalki, ktorý je najväčší 
v Európe. Reprezentovali sme nielen 
ZUŠ Dezidera Kardoša, ale aj mesto 
Bánovce nad Bebravou i Slovenskú 
republiku. 

� (Pokračovanie�na�7.�strane)  >>
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Kam tento víkend
V� piatok� sa� stretneme�
na� námestí� o� 18.30� h�
v�Obývačke�pod�platanom�
na�besede�a�o�20.30�h��pri�
premietaní�filmu,�v�nedeľu�
od�18.30�h�vás�pozývame�
na�Kultúrne�leto�s�kapelou�
Saytrio�a�írskymi�tancami.

Z európskeho festivalu divadiel mladých priniesli Bánovčania zlato
“Pamätaj,�že�úspech�je�odmena�za�drinu,”�citujeme Sofokla.  My, mladí divadelníci z Bánoviec nad Bebravou si 

uvedomujeme, že v živote nie je dôležité iba dostať, čo chceme, ale predovšetkým neprestať si vážiť to, čo už máme. 
Mnohí z nás sa počas navštevovania literárno-dramatického odboru ZUŠ Dezidera Kardoša naučili ako získať, čo 
chcú, a mať z toho radosť. Sme spokojní so sebou, so svojou divadelnou, recitátorskou i autorskou tvorbou. Hľadáme 
inšpirácie a snívame sny. Vynakladáme veľké úsilie, aby sa naše predstavy, fantázia, tézy a myšlienky pretavili pod 
vedením našej učiteľky Zuzky Varhaníkovej do divadelného predstavenia, ktorému bude rozumieť náš divák. 

Úspech�je�cesta,
nie�cieľ...
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Ako bolo a ako bude
V� prvej� časti� seriálu� Kultúrneho� leta,�

v� réžii� Mestského� kultúrneho� strediska,�
s� jubilujúcim� Drienovcom� to� hýrilo� mla-
dosťou,�radosťou�a�najmä�spokojnými�rodičmi�
detí� z� folklórneho� súboru� Drienovček� (na�
foto),� ktorí� sú� tými� najskalnejšími� fanúšikmi�
a�divákmi.�O�týždeň�neskôr�bol�nedeľný,�opäť�
strašne� horúci� podvečer,� ladený� do� folku.�
Tak� to� hlásali� pozvánky.� Nakoniec� sa� však�
„vykľulo�šidlo�z�vreca“�a�bol�to�akýsi�folkroc-
kový�folklór.�Kapela�Veselá�Bída�z�moravského�
Vsetína� (na� foto)� sa� rozhodla� zhudobniť� po�
svojom,�tak�ako�legendárny�Čechomor,�krásne�
ľudové� pesničky� z� Moravy.� Spevák� kapely�
Martin� Rožnovják� bol� aj� skvelým� moderá-
torom�plný�elánu�a�úsmevu,�a� tak�sme�v� jeho�
ľúbozvučnej�moravčine�mohli� počuť�aj� veľmi�
známu� ľudovú� pieseň� Rehradice,� ktorú� do�
„orchestrálnej“� podoby� spracovala� ďalšia�
legenda�moravského� folku�Vlasta�Redl.� �Vyše�
hodinu� a� pol� nám� Veselá� Bída� odovzdala�
posolstvo�z�Moravy,�že�ľudová�pieseň�je�krásna�
v�akomkoľvek�hudobnom�spracovaní...�

Tretí� diel� seriálu�Kultúrneho� leta�
10.� júla,� kde� mali� vystupovať� BPHK�
Band� zo� Základnej� umeleckej� školy�
Dezidera�Kardoša,�sa�nekonal�z�dôvodu�
vytrvalého� dažďa.� Dúfame,� že� si�
“zuškárov“a� ich�slovenské�evergreeny���
vychutnáme� v� náhradnom� termíne,�
pravdepodobne�v�nedeľu�4.�septembra.

A� ešte� doplňujúce� informácie�
k� ďalším� častiam� seriálu� Kultúrneho�
leta:� 24.� júla� sa� vám� predstaví� tren-
čianska�kapela�SAYTRIO�v�netradičnej�
zostave� -� akustická� gitara,� perkusie�
-� bongo,� saxofón� a� spev,� ktorá� hrá�
všetky�žánre,�najviac�slovenské�a�české�
cover�verzie�alebo�remake�(nová�verzia�

predtým� nahratej� skladby).� Hudobné�
prestávky�vyplní�skupina�írskych�tancov�
-�Rhiannon�z�Partizánskeho.�

Po� dvojtýždňovej� dovolenkovej�
odmlke�sa�môžete�tešiť�na�Bojník,�ktorý�
snáď� ani� netreba� bližšie� prestavovať.�
Okrem� šermu� a� historických� zbraní�
nám�predvedie�dobové� tance�a�hudbu.�
V� druhej� polovici� augusta� si� prídu�
na� svoje� milovníci� dychovky.� Kapela�
Bučkovanka�pochádza�z�časti�Bučkovec�
v� Moravskom� Lieskovom� a� môže� sa�
pochváliť� so� 110-ročnou� históriou.�
Posledný�augustový�nedeľný�podvečer�
bude� patriť� divadelnej� pantomíme�
Kufor�v�podaní�dvojice�priateľov�Vlada�
Kulíška�a�Radka�Michalka...

Veríme,� že� túto� ponuku� využijú�
Bánovčania� čo� v� najväčšom� počte.�
Veď�stretávanie�sa�priateľov�a�susedov�
aspoň� raz� do� týždňa� upevňuje�medzi-
ľudské� vzťahy� a� dojmy� zo� spoločne�
prežitej�dávky�živej�kultúry�sú�vďačnou�
témou�pre�ich�spoločné�rozhovory.�Lebo�
zbližovať�sa�dá�aj�cez�kultúru...�� (ab)
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Škody po kalamite ešte nie sú vyčíslené
Mestský park je pre verejnosť uzatvorený!

Mesto Bánovce nad Bebravou 
i naďalej zabezpečuje odstraňovanie 
následkov rozsiahlej kalamity zo 
dňa 12. júla 2016. V súčasnosti nie je 
možné vyčísliť celkové škody a počty 
poškodenej zelene v meste. V prípade 
celkového zosumarizovania  budeme 
verejnosť bezodkladne informovať. 

Zároveň oznamujeme občanom, 
že mestský park bol pre verejnosť 
uzatvorený do odvolania, z dôvodu 
rozsiahleho poškodenia stromov 
a značného rizika ohrozenia bezpeč-
nosti a zdravia návštevníkov parku. 

Touto cestou by sme chceli 
požiadať verejnosť o trpezlivosť 

a zároveň by sme sa radi poďakovali 
všetkým zúčastneným zložkám, 
subjektom, dobrovoľníkom, ktorí 
intenzívne pomáhali a pomáhajú 
odstraňovať následky kalamity. 
O ďalšom priebehu vás budeme 
informovať.

� Tlačová�správa�mesta

Dlho� očakávaný� dážď�
a� ochladenie� priniesla� so�
sebou�v�utorok�12.�júla�búrka�
s� neobyčajnou� silou.� Veterná�
smršť� najmä� na� území� mesta�
Bánovce�nad�Bebravou�spôso-
bila�obrovské�škody�najmä�na�
verejnej�zeleni�–�na�dospelých�
stromoch,� ktorých� počet� sa�
doteraz�odhaduje�nad�dvesto.�
V� utorok� večer� zasahovali�
hasiči�ma�mnohých�miestach...�
� Foto:�Ján�Pomothy

Popadané� stromy� poškodili� aj�
niekoľko� zaparkovaných� vozidiel...�
Do� redakcie� sme� dostali� množstvo�
záberov� z� kalamity,� ktoré� si� môžete�
pozrieť� aj� na� súkromných� faceboo-
kových�stránkach.�Toto�jeden�z�nich...

O� štvrtinu� svojej� koruny�prišiel�
aj�najstarší�platan�na�námestí,�ktorý�
bol� poopíľovaný� hneď� v� stredu�
ráno,� takže�väčšina�Bánovčanov�ani�
nepostrehla�následky�búrky�v�centre�
mesta.� Žiaľ,� mestský� park� si� to� asi�
„odniesol“� najviac.� Jeho� revitali-
zácia�je�preto�nevyhnutná...

Podľa� vyjadrenia� mjr.� Ing.� Jána�
Chuťku�z�Hasičského�a�záchranného�zboru�
v�Bánovciach�nad�Bebravou�k�poškodeniu�
zdravia� obyvateľov� nedošlo.� Potvrdil,�
že� v� utorok� večer� a� v� noci� išlo� prevažne�
o� likvidáciu� spadnutých� stromov� na�
komunikácie,�vedenia,�prípadne�likvidáciu�
spadnutých� stromov� ohrozujúcich� stavby�
alebo� vedenia.� Najmä� sa� zabezpečovala�
priechodnosť�ciest�na�hlavných�komuniká-
ciách�pre�prípad�výjazdu�ďalších�záchran-
ných�zložiek.�Bánovským�hasičom�v�utorok�
večer� � prišla� aj� posila� kolegov� z� HaZZ� z�
Partizánskeho� aj� z� Trenčína,� pomáhali�
aj� dobrovoľníci� z� DHZ� z� mesta,� ale� aj� z�
Borčian,�Haláčoviec�a�Dvorca...

� Text�a�foto:�Alena�Borszéková
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Mgr. Renáta Števčíková, riaditeľka DSS Archa 
a štatutárny zástupca neziskovej organizácie Archa 

ROZHOVOR
na tento týždeň 

Domov sociálnych služieb Archa snáď netreba bánovskej verejnosti obzvlášť predstavovať. Málokto 
však vie, že od 1. septembra minulého roka sa tu zmenila celková štruktúra terapií a činností. A to najmä 
vďaka nástupu novej riaditeľky Mgr. Renáty Števčíkovej. Postupne obsadila všetky pracovné pozície, ktoré 
chýbali. A tak môže Archa okrem doterajšej ambulantnej formy starostlivosti poskytovať aj pobytovú. 
Riaditeľka nielenže riadi chod zariadenia, ktoré dlhší čas stagnovalo, ale zároveň pracuje ako špeciálna 

pedagogička. Starostlivosť o mentálne postihnutých však nie je práca ako taká, je to skôr poslanie a napĺňanie zmyslu 
života.  Pre Archu bola a je nová riaditeľka doslova záchranou. Posúďte sami…  

Čo�je�pre�vás�človek�s�mentálnym�
postihnutím?
Je náročné na to odpovedať. Na 

jednej strane máme z kníh, internetu 
k dispozícii mnoho rôznych defi nícií, 
na strane druhej sú tu nálepky, ktoré 
ľuďom s postihnutím prisúdila spo-
ločnosť. Z nich následne odvodzujeme 
svoje správanie a tvoríme si ku nim 
postoj. Ako často sa nám podarí 
nazerať na nich nielen cez diagnózu 
ich postihnutia? Uvedomujeme si, že 
sú to v prvom rade ľudia? Rozdielni vo 
svojich potrebách, odlišní vo svojom 
prežívaní. Presne tak, ako my. Nezabú-
dame na to niekedy? 

Domov� sociálnych� služieb� nie�
je� len� budova� a� všeobecná�

starostlivosť...
Hlavným cieľom našej práce 

je zlepšenie kvality života v našom 
zariadení. Chceme podporiť dôstojnosť 
života našich klientov. Očakávame 
u nich dosiahnutie čo najvyššieho mož-
ného stupňa samostatnosti, zlepšenie 
sebaobsluhy a sebestačnosti, zvýšenie 
sebaúcty. Aktivizujeme u klientov ich 
vnútorné schopnosti na prekonanie 
osobnostných, sociálnych, psychic-
kých, spoločenských a emocionálnych 
dôsledkov postihnutia. 

Ako�sa�to�dá�dosiahnuť?
V našom zariadení sa  práca 

s klientmi zakladá na dvoch neroz-
lučných princípoch. Prvý je princíp 
normalizácie, kde ide o realizovanie 
myšlienky vytvárania obvyklých 
domácich podmienok. Druhý je princíp 
integrácie, ktorý nadväzuje na prvý. 
Cieľom je, aby osoby s postihnutím 
mali denné činnosti, spôsoby a návyky 

čo najpodobnejšie zdravým ľuďom. 
Takýmto spôsobom pomáhame skva-
litniť život aj ich rodinám  nakoľko 
pocit, že je o ich blízkych dobre 
postarané, im umožňuje venovať sa 
aktivitám, na ktoré nemajú inak čas. 

Málokto�vie,�že�Archa�už�poskytuje�
aj� ubytovanie� a� rozšírila� počty�

odborného�i�obslužného�personálu...
Prioritou nášho zariadenia bolo 

spustenie pobytovej formy pre klientov. 
Tú sme ofi ciálne otvorili 1. apríla tohto 
roku. V súčasnosti pracujú v našom 
zariadení - špeciálna pedagogička  
Mgr. Petra Jandáková, sociálne pra-
covníčky Mgr. Michaela  Polušínová 

Jánošíková a Mgr. Barbora Neštinová, 
fyzioterapeutka Bc. Jana Malinová. 
Pre našich klientov pripravujú artete-
rapiu, biblioterapiu, dramatoterapiu, 
ergoterapiu, fyzioterapiu, reminis-
cenčnú terapiu, fytoterapiu, terapia 
hrou a tréning pamäti. Prijali sme aj 
ďalších zamestnancov: dve zdravotné 
asistentky, dve opatrovateľky, účtov-
níčku, administratívnu pracovníčku, 
kuchárku a upratovačku.

Máte�podporu�aj�vo�verejnosti,�aj�
v��iných�inštitúciách?
Spolupracujeme s Mestskou 

knižnicou Ľ. Štúra, ale aj s oby-
vateľmi mesta, najmä s rodinnými 
príslušníkmi. Pôsobíme ako výučbové 
stredisko pre stredné a vysoké školy, 
pre opatrovateľské kurzy. Pravidelne 
k nám prichádzajú absolventi na 
praktické vyučovanie. Pomáhajú nám 
dobrovoľníci.

Vaši� klienti� však� majú� more�
voľného�času,�ktorý�treba�nejako�

vyplniť...

Z nášho pohľadu sa nám začalo 
dariť napĺňať cieľ našej práce. Veď 
voľný čas je fenomén, ktorý k prežitiu 
plnohodnotného života potrebujeme 
všetci. Rovnako nevyhnutná v zmysle 
prežitia spoločnosti, sa z nášho 
pohľadu javí i integrácia vylúčených 
skupín späť, do hlavného spoločen-
ského prúdu. Nie nadarmo sa vraví, 
že stupeň rozvoja spoločnosti sa posu-
dzuje i skrze jej prístup k najslabším 
skupinám. Z nášho pohľadu je v tejto 
súvislosti na Slovensku ešte stále čo 
zlepšovať. Považujeme za potrebné 
zvyšovať citlivosť širokej verejnosti 
k potrebám vyčlenených skupín. A 
existuje vari jednoduchšia cesta, 
než prostredníctvom voľného času, 
priestoru, kedy sme príjemne naladení 
a pripravení rozvíjať svoj potenciál či 
rozširovať svoje obzory?

Spomeňme� aspoň� niektoré�
posledné�zorganizované�akcie...
Nedávno sa u nás uskutočnila 

grilovačka. Do nálady nám hrali 
traja muzikanti, tancovalo sa, bolo 
veselo. Skrášľovací deň s dievčatami 
z Mary Key patril zasa predovšetkým 
matkám, sestrám, babičkám a opat-
rovateľkám. Veselý deň bol plný 
športových aktivít, hudby, maľovania 
na tvár a DSS navštívil aj primátor 
Marián Chovanec, ktorý sa zaujímal 
o novú koncepciu a štruktúru. Naše 
zariadenie má už aj svoju prvú 
patrónku – poslankyňu mestského 
zastupiteľstva  Naďu Zaťkovú, ktorej 
je sociálna oblasť blízka. Pani poslan-
kyňa sa aktívne zapája do rôznych 
voľnočasových aktivít a spríjemňuje 
tak svojou prítomnosťou život našim 
dospelákom, aj ich rodičom. DSS bude 
mať patrónov viacej, ale ich mená sú 
zatiaľ prekvapením...

Je�svet�mentálne�postihnutých�iný�
ako�ten�náš?
Vo svojej podstate presne taký istý. 

Aj oni ho dokážu prežiť plnohodnotne, 
ak im na to vytvoríme podmienky. 
Ľudia s postihnutím majú tiež potrebu 
byť užitočnými a chcú byť súčasťou 
spoločenstva, v ktorom žijú. Pracujem 
s postihnutými už niekoľko rokov. Títo 
ľudia ma naučili brať ostatných takých, 
akí sú, a naučiť sa prijímať aj seba samú 
takú, aká som... (ab)
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Spoločenská kronika

Narod i l i  sa
Patrik Fábera

Martin Chlebana
Timon Goč

Eva Kmeťová
Matej Havalda
Hana Kiabová
Matej Kostyán

Lukáš Jakál
Matej Paulovič
Aneta Rehorová
Eduard Pekarík

Opust i l i  nás

Mária Omelková, 
rod. Svidroňová  *1953

Margita Janegová, 
rod. Hudáková  *1932

Oľga Kosibová, 
rod. Kšiňanová  *1939

Jozef Šimko * 1953

Uzavre l i  manže l s tvo
Michaël Kada a Lucia Filová

Pavol Mišinec
a Katarína Stuparičová

Prázdninové kreslenie
v mestskej knižnici

Milé deti, ak radi kreslíte o zážit-
koch z letných prázdnin, prineste svoje 
výkresy do Mestskej knižnice Ľ. Štúra, 
kde môže byť z týchto prác pekná 
výstava. Alebo ešte lepšie – príďte 
si svoje dielo nakresliť priamo do 
mestskej knižnice! Pani knihovníčky 
vás radi uvítajú každý pracovný deň od 
7.30 do 15.00 h (okrem dní od 27. júla 
do 6. augusta, keď knižnica bude mať  
dovolenku).

Poďakovanie
Z� celého� srdca� ďakujeme� pánovi�

Tomášovi� Tkáčovi,� ktorý� v� nedeľu�
10.� júla�našiel� na�bánovskom�námestí�
tašku� s� peniazmi� a� dokladmi.� Všetko�
odovzdal�na�mestskej�polícii,� ktorá� sa�
postarala� o� vrátenie� nášho� majetku,�
samozrejme,� v� úplnom�poriadku.� Jed-
nanie�pán�Tkáča�si�veľmi�vážime�a�ešte�
raz�ĎAKUJEME.� Anna�Kňazovčíková

Mestské kultúrne stredisko, Mestská knižnica Ľ. Štúra a filmový klub KassandraMestské kultúrne stredisko, Mestská knižnica Ľ. Štúra a filmový klub Kassandra

8.7.
Príbehy

obyčajného
šialenstva
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dráma (FR)

22.7.
Amy

životopisný
film (VB)

12.8.
Postřižiny
komédia (ČSR)

26.8.
Zbrusu

Nový zákon
komédia (FR)

19.8.
Trabantom
do posledného dychu

dokumentárny
film (ČR/SR)
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na Námestí Ľ. Štúrana Námestí Ľ. Štúra

Takmer� každý�prázdninový�piatok� od�15.00�h� je� na�Námestí� Ľudovíta� Štúra�
pod�platanom�pripravená�letná�čitáreň�s�tvorivými�aktivitami,�podvečer�od�18.30�h�
stretnutia�so�zaujímavými�hosťami�a�o�20.30�h�premietanie�fi�lmu.�V�prípade�dažďa�
sa�akcia�nekoná.�Vstup�je�vždy�voľný!

V piatok 22. júla o 18.30 sa v obývačke v tieni starého platana, ktorého značne 
poznačila minulotýždňová smršť, stretneme s Bánovčankou Evkou Lavríkovou, 
ktorá pomaly, ale iste kráča v šľapajách svojho otca Silvestra. Evka sa venuje 
prekladaniu detských kníh, ale v besede sa o nej dozviete omnoho viac. Potom si 
môžete pozrieť britský fi lm Amy. Je to prvý autorizovaný dokument o vzostupoch 
a pádoch britskej speváčky Amy Winehouse, ktorá na začiatku tisícročia jediným 
albumom prepísala dejiny populárnej hudby. Amy mapuje speváčkinu závratnú cestu 
od úplných začiatkov až k tragickému záveru jej života.

Po dvojtýždňovej 
dovolenkovej pre-
stávke budú aktivity, 
besedy a premietania 
pokračovať.  Už 12. 
augusta sa stretneme 
s Terezou Simanovou 
a premietneme si fi lm 
Rives� of� Babylon, 
19. augusta bude 
naším hosťom  Marek 
Slobodník a po ňom 
film Trabantom� do�
posledného� dychu. 
A posledný piatok 
26. augusta budeme 
besedovať s Braňom 
Jobusom a premietať 
si budeme fi lm Zbrusu�
Nový�zákon.

Lucia Súkeníková chystá novú knihu
Mladú ambicióznu 

kuchárku, fotograf ku 
a blogerku v Obývačke�pod�
platanom v piatok 15. júla 
vyspovedala moderátorka 
Zuzana Varhaníková. 
Reč bola predovšetkým 
o varení zdravých jedál 
podľa receptov z jej novej 
knihy Moje� skvelé� jedlo, 
ktorú táto Bánovčanka, 
dnes žijúca v Uhrovci, 
vydala v decembri minu-
lého roka. Ale už dnes sa 
jej fanúšičky môžu tešiť na novú knihu, ktorá bude predovšetkým o koláčikoch. 
Jeden z nich premiérovo napiekla aj účastníkom besedy a my len prezradíme, že bol 
z mixovanej cukety a celého maku dochutený čerešňami. Ak si ho chcete vyskúšať, 
treba si kliknúť na webovú stránku moje-jedlo.sk, alebo na facebook. Určite aj vy 
dostanete chuť na niečo od Lucky, ktorá prezradila, že v prvom rade „jeme“ očami. 
A jej fotky ako aj jedlá sú vskutku lákavé... Text�a�foto:�Alena�Borszéková

Príďte si pobesedovať do obývačky
s Evkou, Terezkou, Marekom a Braňom
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Ako trávia prázdniny úspešní žiaci z nášho mesta?
Čo plánuješ stihnúť počas tohto leta? Ako si predstavuješ ideálne prázdniny? Dokážeš úplne vypnúť od školských 

povinností? To sú otázky, ktoré sme adresovali niektorým úspešným žiakom bánovských škôl, ktorí si v júni z rúk 
primátora mesta Mariána Chovanca odniesli ocenenie Talent mesta za rok 2016. A tu sú ich odpovede:

Bianka Mikušová, 
kapitánka tímu zo ZŠ 
Školská, ktorý získal 
titul Mladí záchranári 
Slovenska za rok 2016: 
Prázdniny si celkom užívam. 
Chodím sa kúpať, pomáham 
babke alebo chodím s kama-
rátmi von. Keďže je ešte 
začiatok prázdnin, tak som 
toho veľa nestihla. Ale určite 
by som chcela ísť na výlety 
vlakom po Slovensku. Potom 
by sme chceli ísť s rodinou 
pozrieť sestru do Rakúska. 
Ešte uvidím, čo mi príde 
do cesty a asi nechám moje 
prázdniny na náhodu.

Diana Jakubíková 
z Gymnázia Janka Jesen-
ského, členka Rady mlá-
deže mesta Bánovce nad 
Bebravou a Rady mládeže 
Slovenska a aktívna dobro-
voľníčka: Prázdniny trávim 
tak, ako aj ostatní študenti, 
ktorí úspešne skončili ročník. 
Venujem sa všetkému, čo sa 
mi do školských dní nikdy 
nepodarilo zahrnúť. Ráno 
si o dve hodiny (niekedy) 

viac pospím, robím animá-
torku v letných táboroch, 
brigádujem na miestnom 
kúpalisku, dovolenkujem 
a snažím sa nezmeškať 
žiadnu zaujímavú diskusiu, 
neformálne vzdelávanie či 
akciu. Cez tieto prázdniny 
chcem vidieť šikmú vežu v 
Pize, skúsiť bungee jumping, 
spontánnu „prespávačku“ 

pod hviezdami, naučiť sa 
štyridsať viet taliansky a 
zabehnúť dvadsať kilo-
metrov. Tiež si pokojne 
užívať domácu atmosféru, 
nikam sa neponáhľať, obja-
vovať nové miesta, byť aspoň 
na chvíľu súčasťou Robert 
Schuman Inštitútu vo Viedni 
a stretnúť sa so všetkými 
kamarátmi a kamarátkami, 
s ktorými si to „sľubujeme“ 
celý rok. Ideálne prázd-
niny? Myslím, že ak ste 
s ideálnymi ľuďmi, ideálne 
prázdniny máte vždy... 
Školské povinnosti sú pre 
mňa radosti alebo veci, ktoré 
mám rada menej. V rados-
tiach sa veselo vzdelávam 
aj počas prázdnin. Naopak, 
ostatné predmety, súčasti 
školského roka sa objavujú 
počas mojich voľných dní 
zriedkavo - keď potrebujem 
vypočítať zľavu v obchode 
či vysvetliť fotosyntézu 
mladšiemu bratovi.

Kristína Fantúrová zo 
ZŠ Školská je v v okrese 
i v kraji úspešná rétorička 
a literátka: Moje zážitky z 
prázdnin som začala zbierať 
už hneď 3. júla,  kedy som 
odlietala na dva týždne do 
Anglicka na jazykový pobyt. 
Momentálne teda väčšinu 
svojho času trávim so zahra-
ničnými študentmi, s ktorými 
chodíme do školy a zdokona-
ľujeme si angličtinu. Keď sa 
vrátim domov, určite by som 
chcela tráviť čas s priateľmi, 
možno ísť na nejaký výlet po 
Slovensku a taktiež zavítať 
aj k rodine, s ktorou sa počas 
roka nevidím tak často. 
Myslím, že každý si ideálne 
prázdniny predstavuje inak, 
ale pre mňa je jednou z 
obľúbených vecí cestovanie, 
kedy na jednej strane spo-
znávam krásy a odlišnosti 

iných krajín, no spoznávam 
aj plno zaujímavých ľudí a 
učím sa nové jazyky. Ak ide 
o školské povinnosti ja som 
si momentálne trochu predĺ-
žila školský rok, keďže tu v 
Anglicku chodím normálne 
do školy, ale doma si určite 
doprajem nejaký ten čas na 
oddych aj od učenia. 

Frederik Fodora zo 
SOŠ Farská je úspešným 
elektrotechnikom v súťaži 
Zenit v rámci kraja: 
Prázdniny trávim tak, že 
využívam voľný čas na navr-
hovanie rôznych plošných 
spojov a vyrábam si rôzne 
prípravky a prístroje. Veľmi 
ma to baví a napĺňa. Zároveň 
chodím brigádovať v obore 
elektrotechniky a niečo si aj 
privyrobím. Plánujem si aj 
užiť leto vonku s kamarátmi 
pri rôznych aktivitách, ako 
sú opekačky, byciklovanie, 
turistika, a podobne.  Pre 
mňa sú ideálne prázdniny, 
keď robím len to, čo ma 
baví. Ale ideálne prázdniny 
neexistujú, pretože mám aj 
mnoho iných povinností. Ale 
od tých školských som úplne 
vypol, ba ešte som si ani nové 
knihy z tašky nevybalil...

Samuel Petrov zo ZŠ 
Duklianska je všestranne 
nadaný žiak s titulom 
Talent Trenčianskeho kraja 
2016: Prázdniny trávim úplne 
obyčajne. Dlho spím, hrám 
futbal, bicyklujem, kúpem 
sa v bazéne a najmä čítam. 
Veľa plánov si nerobím. 
Stačí, ak bude fajn počasie. 

Chcel by som voľný čas 
tráviť s kamarátmi a ísť na 
výlety a dovolenku s mojou 
rodinou. Ideálne prázdniny?  
Slnko, voda, kamaráti, gri-
lovačky, pohodová nálada, 
žiadne úrazy a predovšetkým 
zaujímavá kniha. Hneď na 
začiatku prázdnin sa odpútam 
od školských povinností. 
Urobím si poriadok v škol-
ských zošitoch a pomôckach, 
a na školu už ďalej nemyslím 
až do septembra... 

Zuzana Galková zo 
ZŠ Duklianska je tiež 
všestranne nadaná mate-
matička, fyzička a hádza-
nárka: Myslím si, že nezáleží 
na tom, či je žiak úspešný 
alebo nie, prázdniny trávi 
mládež podobne. Letné dovo-
lenky pri mori, kúpaliskách, 
turistiky a chvíle strávené 
s rodičmi a kamarátmi. Cez 
tieto letné prázdniny som 
už bola vo Veľkej Británii 

za rodinou. Absolvovali sme 
výlety k moru a do Londýna. 
Ďalej ma čaká rodinná 
dovolenka v Chorvátsku a na 
koniec prázdnin víkendový 
pobyt na chate. Od 1. augusta 
začíname na hádzanej 
s letnou prípravou, čiže časť 
môjho voľného času budem 
venovať tréningom. Ideálne 
prázdniny? Dva mesiace je 
síce dlhá doba, ale čas ide 
rýchlo a to hlavne cez prázd-
niny, tak ho treba využiť 
naplno. Oddýchnuť si od 
školy a povinností, zažiť veľa 
zážitkov a robiť to, čo ma 
baví. Samozrejme, dokážem 
vypnúť od školských povin-
ností. Veď práve preto sú tie 
prázdniny, aj keď o to ťažší 
bude začiatok nového škol-
ského roka...

� Anketu�pripravila
� Alena�Borszéková
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Všetko sa začalo 11. júna 2016. 
Čakala nás pätnásťhodinová cesta 
autobusom. Ráno sme docestovali do 
Suwaliek a zastavili sme pri SOK-u, čo 
je niečo ako kultúrne stredisko alebo 
divadlo. Zaregistrovali sme sa a pridelili 
nám našich „pilotov“ - gymnazistov, 
ktorí mali po celý festival na nás 
dohliadať. A už sa začali tvorivé dielne 
– workshopy, kde sme sa naučili robiť 
niečo nezvyčajné. My sme napríklad 
tvorili s Pôtrom (Petrom)  pantomímu. 
Bol to vynikajúci mím z Krakowa. Na 
všetkých workshopoch učili profesio-
nálni učitelia z Francúzka, Poľska a 
Litvy. Na podvečer sa chystal veľký 
divadelný pochod cez centrum Suwaliek. 
Nás vybrali ako talentovaných a hneď 
nám dali na hlavy dvojkilové sádrové 
masky a obliekli nás do päťkilových 

kabátov (na� foto). Pripomínam, vonku 
bolo teplo. Boli sme maskotmi festi-
valu. Eldorado tvorilo čelo sprievodu a 
nacvičilo si choreografi u so zástavami. 
Celý festival sa ale začínal inak. Ako 
prvé ministerka kultúry odovzdala naj-
mladšej účastníčke festivalu z Ukrajiny 
zlatý kľúč od mesta Suwaliek a začínalo 
sa predstavovanie krajín Európy. Všetky 
divadelné skupiny si mali ešte doma 
vymyslieť privítanie alebo predstavenie 
svojej skupiny na javisku na námestí. 
(Nechcem sa chváliť, ale podľa mňa 
sme to mali najlepšie vymyslené...) A 
divadelný sprievod mohol začať!  Na 
čele na chodúľoch pán Wigraszek a 
pani Wigraszeková a ľudia oblečení 
v obrovských kostýmoch. Eldorado a 
ich super choreografi a so zástavami a 
my ako masky tajomna a prekvapenia. 
Robili sme živé sochy. Pochod bol 
nádherný. Behali sme, skákali, fotili sa 
a robili radosť všetkým naokolo. Ľudia 
nás fotili a fi lmovali aj z balkónov. 
Nakoniec sa celý pochod dostal až ku 
SOK-u. Tu sme sa všetci spoločne odfo-
tili a nasledovalo profesionálne divadlo 
z Francúzska. 

Ďalšie dni prebiehali rovnako. 
Stále sme mali program. Či to bol ďalší 
workshop, Warszavské divadlo na 
námestí, program v prírode v národnom 
parku, sledovanie predstavení alebo 

samotná príprava na to naše. V SOK-u 
sú dve sály. Tá prvá bola veľmi veľká 
pre vyše 600 sediacich divákov a to 
javisko! Hádam väčšie som nevidela! 
Tá druhá divadelná sála bola zariadená 
v komornejšom štýle. Bola určená pre 
predstavenia s osobnejšou výpoveďou. 
A ako sa nám hrali naše predstavenia?  
Jasné, že sme zažili stresy, objímanie, 
držanie palcov, zodpovednosť za seba, 
ale i za všetkých. My, ako Kalorik sme 
hrali skôr ako Eldorado. Naše prvé 
predstavenie Kristus sa hralo v malej 
sále. Zo všetkých opadol stres až pri 
poklone a vrúcnom potlesku. Druhé 
naše autorské predstavenie Ellymat 
bolo vo veľkej sále. Bol to úžasný pocit 
stáť na tak veľkom javisku. A ten neu-
tíchajúci potlesk! A usmievaví ľudia! A 
bravó! Pre toto sa oplatí hrať divadlo! 
Eldorado hralo predstavenie Na závoru 

úplne posledný deň... a ako poslední. 
Predstavenie sa im vydarilo, zaznel 
potlesk a my sme boli šťastní... 

A teraz už len vyhodnotenie. 
Samozrejme, musel byť časový posun, 
a preto sme dve hodiny stáli pred dve-
rami sály. ,,A� teraz� v� kategórii�mládež�
prvé� miesto� získava� (preložte� si� to� do�
poľštiny)...� Kalorik� zo� Slovenska!” 
Nemohli sme tomu uveriť! Naša Zuzka 
sa dokonca ani nepostavila zo stoličky. 
Nechápala, že má ísť prebrať cenu. 
Museli sme ju presvedčiť, že sme to 
vážne MY.  Kalorik! Postupne sme 
na javisko prišli všetci. Niektorí sa aj 
rozplakali. Prvé miesto sme získali za 
predstavenie Ellymat. 

Tento európsky festival divadiel 
detí a mládeže v poľskom meste Suwalki 
bol stelesnením priateľstva, radosti, 
spoznávania, zábavy, našej tvrdej práce 
a nemožné sa stávalo možným. Tu sa 
plnia sny. Oplatí sa venovať čas, energiu 
a chuť tvoriť pre tieto chvíle. Pritom 
si veľmi dobre uvedomujeme, že náš 
úspech nie je naším cieľom. Je to iba 
začatá cesta. Cesta, po ktorej chceme 
kráčať ďalej a dokázať sebe i ostatným, 
že sme dobrí! Čo dobrí - výborní! 
Nezažili by sme toto všetko a nepriniesli 
zlaté miesto do Bánoviec bez podpory a 
pomoci dobrých ľudí. Našej domovskej 
škole ZUŠ Dezidera Kardoša (kde máme 
fakt náš domov), podpory vedenia mesta 
Bánovce nad Bebravou, neziskovej 
organizácie Harmoni, konkrétne Katky 
Žatkovej i za hostinu víťazstva, čo pre 
nás pripravila. Ďakujeme Ajke Ková-
čovej! Bez nezištnej pomoci poslanca 
NR SR Ľubomíra Želiezku, ktorý si 
našiel čas a stretol sa s nami po našom 
návrate, a zaujímal sa o všetko, čo 
sme zažili, by sme veru nevycestovali. 
Vám, pán poslanec, a všetkým, čo nám  
pomohli, veľmi pekne ĎAKUJEME a 
už teraz pripravujeme predstavenie na 
ďalší rok.

� Eliška�Jurčíková,�
� Divadlo�mladých�Kalorik
� Foto:�archív�
� oboch�divadelných�súborov

Z európskeho festivalu divadiel mladých priniesli Bánovčania zlato

Primátor� Marián� Chovanec� úprimne�
ďakuje�Zuzane�Varhaníkovej

Dokončenie�z�1.�strany��>>
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Poznávací kvíz: Čo vieš o starých Bánovciach?
Leto je aj časom cestovania a spoznávania historických a kultúrnych pamiatok a všetkého, čo s nimi súvisí, 

vrátane letopočtov, faktov a osobností. Ktovie, ako Bánovčania poznajú históriu svojho mesta - tú pradávnu i tú 
nedávnu? Samozrejme, že stačí siahnuť po obsiahlej monografi i mesta vydanej v roku 2002 a všeličo sa dozvieme. 
Ale čo tak skúsiť si malý poznávací kvíz? Vyskúšate si nielen pamäť, ale sa opäť možno po rokoch začítate do stránok 
spomínanej monografi e, avšak možno tam správne odpovede vôbec nenájdete. Možno len stačilo byť pozorným 
čitateľom Bánovských novín, kde sa spomínané fakty priebežne zverejňovali v rubrike Zo starých Bánoviec. 
    Tých najzanietenejších aj odmeníme. Správne odpovede (číslo otázky a správna odpoveď v tvare a, b, c) posielajte 
meilom na adresu redakcie noviny@kulturabn.sk, alebo prineste zakrúžkované na novinovej strane, alebo aj rukou 
napísané na čistom liste (ak si nechcete Bánovské noviny znehodnotiť). Samozrejme, nezabudnite napísať svoje meno, 
adresu a kontakt. Z najúspešnejších vyžrebujeme troch výhercov,  pre ktorých máme pripravené ceny: 1. miesto – voľná 
vstupenka na všetky kultúrne podujatia v meste do konca roka 2016 organizované MsKS, 2. miesto – permanentka na 
plaváreň, 3. miesto  - knižný darček. Odpovede posielajte do konca augusta!

1. V ktorom roku sa obja-
vila prvá písomná zmienka 
o Bánovciach?
a) 1132
b) 1232
c) 1342
2. Ako sa volal bánovský 
mešťan, ktorý ubytoval 
kráľa Vladislava Jagelov-
ského v roku 1510?
a) Kúkola
b) Krajčik
c) Kúkoľ
3. Ktorý kráľ zrušil pod-
danstvo a mesto Bánovce 
určil slobodným v roku 
1376?
a) Ľudovít Veľký    
b) Matúš Čák
c) Ján Zápoľa
4. Koľko vstupných brán 
malo mesto Bánovce vo 
svojom opevnení?
a) 1
b) 2
c) 4
5. Jedna z najstarších 
ulíc v Bánovciach sa volá 
Záfortňa. Čo v preklade 
znamená?
a) za hradbami
b) za bránou
c) za mestom
6. Počas nájazdov Turci 
v noci vtrhli do Bánoviec 
a bánovského vzdorného 

richtára popravili sťatím 
hlavy. Ako sa volal?
a) Dubravius
b) Mošovský
c) Fillo Andreas
7. Ako sa volala bánovská 
bosorka, ktorá bola v roku 
1603 upálená v Bánovciach?
a) Zuza Krivá
b) Zuza Ryšavá
c) Zuza Šantavá
8. Koľko bolo na území 
mesta Bánovce mlynov 
(m i m o  H r e ž ďov i e c 
a Ozoroviec)?
a) 5
b) 4
c) 3
9. Na bánovskom námestí 
bol pranier (stĺp, na ktorý 
priväzovali odsúdencov). 
Ako sa ľudovo volal?
a) stĺp potupy
b) stĺp hanby
c) stĺp odsúdených
10. Čo je dnes na mieste, 
kde bol kedysi hotel Barón?
a) Slovenská sporiteľňa
b) hotel Arkádia
c)obchodný dom TESCO
11. V ktorom roku bol 
odhalený pamätník Ľ. 
Štúra?
a) 1935
b) 1936
c) 1937

12. Po odhalení pamät-
níka Ľ. Štúra sa námestie 
premenovalo na Námestie 
Ľ. Štúra. Ako sa volalo 
predtým?
a) Masarykovo námestie
b) Štefánikovo námestie
c) Benešove námestie
13. Po odhalení pamätníka 
Ľ. Štúra bol pamätník odo-
vzdaný do vlastníctva mesta 
Bánovce. Kto bol vtedy 
richtárom Bánoviec?
a) Anton Šandrik
b) František Kluvanek
c) Štefan Fojtík
14. Na ulici, na ktorej sídli 
hlavná pobočka Slovenskej 
pošty, je pamätný dom. 
Koho?
a) Vojtecha Pecháňa
b) J. Jesenského
c) Ribaya
15. Na ulici Andreja 
Kmeťa je pamätná tabuľa 
venovaná jazykovedcovi, 
rodákovi z Bánoviec. Ako sa 
volal?
a) A. Škvarenina
b) A. Jánošík
c) A. Bernolák
16. Ako sa volala známa 
ženská postavička, známa 
výrokom: „Vy hoféri, my 
mešťanie sme tu páni?“
a) Zuza Šantavá

b) Beta Škulavá
c) Anička Iciková
17. Koľko je v Bánovciach 
kostolov? (aj evanjelických)?
a) 2
b) 3
c) 4
18. Kostol Najsvätejšej 
trojice vybudovali na zák-
ladoch zbúraného starého 
kostola. V ktorých rokoch 
sa staval dnešný Kostol 
Najsvätejšej trojice?
a) 1799 – 1803
b) 1813 – 1816
19 V ktorom roku prišiel do 
Bánoviec prvý parný vlak?
a) 1901
b) 1903
c) 1905
20. V ktorom roku bolo 
otvorenie Rímskokatolíc-
keho učiteľského ústavu?
a) 1932
b) 1935
c) 1937

Zaujímavosť na záver 
v�ústrednom�zozname�kultúr-
nych�pamiatok�v�Bratislave�sú�
aj� tieto� bánovské� pamiatky:�
Kostol�sv.�Mikuláša�biskupa,�
socha� sv.� Floriána,� budova�
fary,� Cibislavka� -� pomník,�
Pamätník� Ľ.� Štúra,� evan-
jelický� kostol� v� Horných�
Ozorovciach� a.� v.,� synagóga�
(dnes� kostol� evanjelickej�
cirkvi� a.� v.),� budova� Mest-
ského� úradu,� kaštieľ� rodu�
Ottlýkovcov,�pamätný�dom�J.�
Jesenského,� Mariánsky� stĺp,�
Kostol� Najsvätejšej� Trojice,�
Kostol� sv.� Michala� Archan-
jela� v� Biskupiciach,� � socha�
sv.�J.�Nepomuckého�pri�cinto-
ríne,� Kaplnka� Panny�Márie,��
náhrobník�padlým�a�spoločný�
hrob� na� cintoríne,� kríž� pri�
bývalom�SOU�odevnom.
 Kvíz pre vás pripravil
 Jozef Fojtík

kvíz

Foto:�www.banovce.sk
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Diamantoví darcovia krvi ako príklad skromnosti a ľudskosti
Koncom júna si dlhoroční a viacnásobní darcovia krvi z okresu a mesta Bánovce nad Bebravou prevzali z rúk 

riaditeľky Územného spolku Slovenského Červeného kríža v Topoľčanoch Angely Hoffmannovej plakety profesora 
MUDr. Jana Janského. Medzi desiatkami bronzových, strieborných a zlatých darcov boli aj dvaja diamantoví, dvaja 
Štefanovia. Už na prvý pohľad ľudia skromní, o ktorých Bánovčania nevedia takmer nič, napriek tomu, že už daro-
vali svoju krv na záchranu ľudských životov viac ako osemdesiatkrát! A to chceme napraviť tým, že vám ich trochu 
predstavíme. Zaslúžia si od nás všetkých veľké ĎAKUJEME!

Štefan Malec 
Bánovčan na druhú resp. na 

tretiu.... Nielen preto, že sa tu narodil 
a štyridsať rokov pracoval ako brúsič 
kovov v Tatrovke, ale aj preto, že jeho 
dve dospelé deti – dcéra a syn s rodi-
nami ostali bývať v našom meste. On 
s manželkou Emíliou býva v činžiaku 
na sídlisku Stred, iba päťsto metrov od 
rodného domu. Po rozpade Tatrovky od 

roku 2014 dochádza na týždňovky za prácou až do Nového 
Mesta nad Váhom. Vraj to už ten rôčik do dôchodku vydrží. Po 
prvýkrát daroval krv v roku 1984 ako Tatrovák, kde sa robili 
hromadné odbery. K dnešnému dňu bol darovať krv až 80 
krát! Na slávnosť oceňovania diamantovou plaketou profesora 
MUDr. Jana Janského prišla takmer celá jeho rodina. „Určite�
chcem�v�darcovstve�pokračovať,�až�do�tých�65�rokov,�kedy�je�
limit.�Ak�to�zdravie�dovolí.�Ale�stovku�na�Kňazovického�plaketu�
už�asi�nestihnem,�škoda...“ hovorí pán Malec s dávkou smútku. 
Má široký záber záľub, takže sa ani na dôchodku určite nudiť 
nebude. V prvom rade je to záhradka na „Nemcovom jarku“ 
pri vodárni. K ďalším záľubám patrí rybárčenie a hubárčenie. 
Je členom Slovenského rybárskeho zväzu a členom Slovenskej 
mykologickej spoločnosti. Jeho parádne hubárske úlovky 
môžete nájsť aj na portáli www.nahuby.sk, kde je dlhoročným 
prispievateľom. A k tomu všetkému treba prirátať ornitológiu 
a prírodu vôbec. Spolu s Rudolfom Amreinom zakladali 
organizáciu ochrancov prírody. A spomenúť musíme aj Paľa 
Žitňana, kolegu z Tatrovky, ktorý ho priviedol k darcovstvu 
krvi a s ktorým dodnes chodia na huby... 

Štefan Kubla
V Bánovciach, konkrétne na 

sídlisku Dubnička, býva presne tridsať 
rokov, inak je rodákom z Kysúc, odkiaľ 
sa jeho rodina, keď mal päť rokov, pre-
sťahovala do Brezolúp. Pracovať začal 
v Tatrovke a teraz už pätnásť rokov 
„zarezáva“ ako údržbár v Milsy. Prvý-
krát daroval krv na vojenčine, hneď 
ako nastúpil na základnú vojenskú 
službu. A neskôr, ako tatrovák chodil na organizované 
odbery aj autobusmi buď do Partizánskeho a Topoľčian, 
neskôr samostatne do Trenčína. „Darovanie�krvi�beriem�ako�
samozrejmosť�a�pravidelnosť.�Človek�sa�po�odbere�aj�lepšie�
cíti,�vyčistí�si�organizmus,“�hovorí darca, ktorý v decembri 
oslávi 55 rokov a už bol darovať krv 83 krát. Pri preberaní 
diamantovej plakety profesora MUDr. Jana Janského bola 
prítomná aj manželka Janka, jediný syn býva s priateľkou 
v zahraničí. S manželkou ho spája príroda a lesy, nakoľko 
pracuje od mladosti v štátnom podniku Lesy SR, a Štefan má 
rád turistiku a bicyklovanie. Stál pri zakladaní turistického 
klubu v Brezolupoch a dodnes je jeho členom. V Bánovciach 
býva odvtedy, ako sa oženil, ale sníva o tom, že by sa vrátil 
na dedinu. Možno aj preto, že si v poslednom čase rád 
každý večer „nasadí dávku“ rýchlej chôdze kvôli udržaniu 
si dobrej kondície a krvného tlaku. Dobré zdravie je totiž 
predpokladom, že môže naďalej darovávať krv a možno, ak 
to zdravie dovolí, to dotiahne aj do tej stovky. Nielen čo sa 
týka veku, ale aj počtu odberov. Držíme mu palce!

� Text�a�foto:�Alena�Borszéková

Prázdninová hra ŠTURIZMUS - Príďte na jedenásť hradov v kraji
Krajská organizácia cestovného 

ruchu Trenčín región pripravila 
letnú prázdninovú hru s názvom 
ŠTURIZMUS, ktorej cieľom je 
motivovať rodiny s deťmi, mladých 
ľudí k návšteve jedenástich  hradov, 
zámkov a hradných zrúcanín v 
Trenčianskom kraji. Projekt bol 
odštartovaný začiatkom prázdnin 
na hrade Uhrovec.

Projekt v sebe spája turizmus 
a odkaz významnej osobnosti Slo-
venska, cestovateľa a rodáka z obce 
Uhrovec – Ľudovíta Štúra. V rámci 
súťaže bol na každý z hradov umiest-
nený odkaz, ktorý budú podľa GPS 
súradníc a indícií bádatelia hľadať. 
Formou populárnej hry geocaching 
tak mladí ľudia môžu spoznávať nielen 
hrady, ale aj prírodné krásy Trenčian-

skeho kraja. Schránky ukrývajúce 
odkaz s úryvkom citátu Ľudovíta 
Štúra, ktorý bol vybratý z jeho ces-
topisu „Cesta po Považí“, budú môcť 
súťažiaci hľadať do 31. augusta 2016. 
Podmienkou zaradenia do súťaže je 
odoslať poskladaný citát spolu so 
„selfi e“ z navštívených 11 hradov 
Trenčianskeho kraja. Viac informácií 
na www.trencinregion.sk

Výzva odbojárov k pozostalým
Krajské oslavy 72. výročia SNP na Jankovom vŕšku sa uskutočnia 27. augusta 2016. Už teraz sa však Oblastný výbor 

SZPV v Trenčíne obracia na účastníkov osláv s výzvou, aby sa pridali k Pochodu�pluku�nesmrteľných a tak vyjadrili úctu 
k svojim predkom. Symbolický pochod bude súčasťou osláv a povedie od 15.45 h od hotela Partizán k mohyle. Cieľom akcie 
je, aby sa ho zúčastnili okrem priamych účastníkov protifašistického odboja, ktorých je už veľmi málo, najmä pozostalí po 
účastníkoch odboja s ich fotografi ami. Fotografi e si môžu zhotoviť a priniesť sami, alebo poslať prostredníctvom ZO SZPB. 
K fotografi i treba pripojiť meno a priezvisko, vek a bydlisko v roku 1944 – 1945 a formu zapojenia sa do protifašistického 
odboja (povstalecký vojak, partizán, ilegálny pracovník...) Fotografi e s textom budú spracované a vytlačené na formáte A4  
a zalaminované. Podklady je možné poslať aj priamo na adresu: Oblastný výbor SZPB, Železničná 3, 911 01 Trenčín, alebo 
elektronicky na adresu oblvtn@szpb.sk do 20. augusta 2016. Spracované fotografi e budú vydané pred pochodom. Viac 
informácií môžete získať aj v MsO SZPB v Bánovciach nad Bebravou na č.t. 0902 255 215. (SZPB)
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Je tu sezóna prázdnin a dovolených, 
v ktorej dobe si duševní pracovníci 
oddýchnu a načerpajú nových síl k ďalšej 
práci. Ľudia chorľaví a chorí odchádzajú 
z obchodných a priemyselných krajov do 
lesov alebo na  vonkov a bohatší zase do 
kúpeľov. Zkrátka, komu kde treba a vaček 
dovoľuje. Teraz, každý štát vydáva letáky, 
po novinách tiskne ohromné reklamy, 
poriada po veľkých mestách prednášky, 
ktorými oboznamuje ľudí s prírodnými 
krásami svojej zeme a takto vábi, ba láka 
na návštevu. Vývojom doby sa niektoré 
štáty zaradily pre turistiku a cudzinecký 
ruch tak, že cestovateľ po týchto má 
postarané o všetko pohodlie. Sú to najmä 
Švajčiarsko, Rakúsko Itália, kde cestuje 
mnoho ľudí, aby obdivovali krásu Alp 
a k ním sa družiacich horstiev. Prečo to 
robia? Odpoveď snadná: lebo v hornatých 
krajinách je cestovateľ dobrým spotrebo-
vateľom (kupcom) potravných článkov, 
z čoho obyvateľstvu týchto plynie dobrý 
prameň speňaženia a príjmu...

Slovensko oplýva prírodnými krá-
sami. Mnohí ho nazývajú Východným 
Švajčiarskom. Prírodného bohatstva 
máme toľko, jako má len niekoľko 
zemí v Európe. Ba naše Tatry majú aj 
také prírodné bohatstvá, ako žiadne iné 
pohorie. Avšak nám chýbajú tie praktické 
a pohodlné zariadenia. Môžeme povedať, 
že aj my sme odkázaní a zvlášť naši 
podhorskí občania žiť z príjmov turis-

tického a cudzineckého ruchu. Koľko 
chudobných rodín by sa uživilo a našlo by 
zamestnanie z takejto práce?

Nie je úkolom týchto riadkov 
zaoberať sa obšírne s významom 
celoslovenského turistického ruchu, ale 
poukázať na toto aspoň z hľadiska nášho 
okolia. My môžeme povedať, že náš okres 
neni z tých najbohatších a preto neni tak 
navštevovaný. Z tohto dôvodu u nás 
neni potrebné, aby sme sa tak, ako inde 
– zariaďovali. Avšak pokiaľ je to možné 
a vyskytne sa kde-tu cestujúci, lebo jeho 
cesta by viedla našim krajom, treba mu 
jeho pobyt u nás spríjemniť, práve tak, 
jako sa o to starajú inde, lebo my sme tiež 
súčasťou toho istého celku.

U nás sa najviac prihodí, že stretáme 
cestujúcich peši, bicyklom, motocyklom, 
lebo autom. Obyčajne sú to unavení 
a zaprášení, lebo dokonca zamazaní 
ľudia, ktorí nás prosia o poradenie 
smeru cesty, lebo sa opýtajú na hos-
tinec, studienku a podobne. Keď je to 
cudzinec, tak sa mu nemáme smiať z reči 
a obyčajným posmechom ho odbyť (jako 
to mnohí robia), ale slušným spôsobom 
mu dať najavo, že ho nerozumieme 
a hľadeť máme aspoň posunkami (ako 
s hluchonemým) sa s ním dohovoriť 
a správne mu poradiť. Stáva sa, že deti 
a často aj dospelí všelijako pokrikujú 
alebo iným spôsobom znesnadňujú 
a robia nepríjemným prechod cez obce, 

akonáhle zbadajú, že cestujúci je inak 
oblečený, ako oni. Mnohí si zas v tom 
ľubujú, že buď zlomyselne, alebo len 
žartom poradia zlý, alebo priamo opačný 
sme cesty. Toto všetko nemá byť, lebo 
len si predstavte, ako by ste sa cítili 
v podobnom položení. Nedoporučujeme 
predražovať malicherné potravné články 
(ako mlieko, maslo, syry, chlieb), lebo 
toto je veľmi špatná reklama a pre 
budúcnosť odpudzuje. (Veď aj v mestách 
sa tieto predmety predávajú, avšak iste 
lacnejšie a na týchto ešte aj obchodník 
zarobí.)

Naša zásada je: Urobme, čo môžeme 
najlepšie a najviac, aby sme pobyt 
v prírode spríjemnili a takto k dobru 
našeho prírodného bohatstva prispeli, 
lebo z tohoto môže mať v budúcnosti 
pekné zdroje príjmu naše podhorské 
obyvateľstvo. Keď je cestujúci cudzinec, 
buďme radi, že k nám prišiel a hľaďme, 
aby prišiel aj druhý raz a s viacerými. 
Keď je našinec, hľaďme ho udržať doma, 
aby náš národný majetok nemusel preč 
znášať. Pán Boh nás obdaril prírodou, 
ostatné záleží len na nás... (krátené)

O�čom�písali�Bánovské�noviny�pred�83�rokmi?��Význam krásy prírody u nás

neodvislý, kultúrny, spoločenský 
a hospodársky týždenník

ČO V KRONIKE NENÁJDETE      Čamilo
Keď� sa� v� Bánovciach�

spomenie� meno� Čamilo,�
každý� si� hneď� predstaví�
výbornú� zmrzlinu� spred�
rokov.� Menej� je� už� tých,�
ktorí� vedia,� že� touto� letnou�
lahôdkou� sa� u� nás� dalo�
od� nepamäti� osviežiť� u�
pána� Lukovíniyho� pod�
legendárnou� Menzou� oproti�
predajni�farieb�a�lakov,�ktorá�
je� tam� tiež� od� nepamäti.�
Jeho� cukráreň� s� atmosférou�
medzivojnovej� republiky,� v�

ktorej� sa� dalo� posedieť� za�
mramorovými� stolíkmi� pri�
porcii�zmrzliny�v�alpakových�
miskách,� či� pri� tanieriku� so�
zákuskami�a�„sódovke“,�však�
už�dávno�vystriedalo�trávnaté�
nič� pred� strediskom� Rokoš.�
Začiatkom� 60.� rokov� sa� ale�
začal,� zväčša� po� nedeliach,�
na� futbalových� ihriskách�
okolitých� dedín,� objavovať�
chlapík� prezývaný� Čamilo�
na� zmrzlinárskom� bicykli� s�
inou�zmrzlinou.�Bola�krémo-

vejšia�a�pochádzala�od�pána�
Tairoviča� priamo� zo� „sla-
doledovej“� veľmoci� východ-
ného� Jadranu.� Svoje� sídlo�
so� skromnou� prevádzkou�
mal� v� miestach� dnešného�
autobusového� nádražia,�
vzadu� úzkeho,� neútulného�
dvora�dláždeného�„mačacími�
hlavami“,� o� ktorý� sa� delil�
s� Heidilovou� fotoslužbou� a�
rodinou� Kernovcov.� Nelá-
kavú� prístupnosť� však� zatie-
nila�vynikajúca�chuť�zmrzliny�
vyrábanej� podľa� jeho� prísne�
stráženej�rodinnej�receptúry.�
Zakrátko� ho� už� maškrtníci�
vyhľadávali� priamo� doma�
a� vytvárali� zástupy,� ktoré�
rodinný� personál� starého�
pána� dokázal� uspokojiť�
cez� výdajné� okienko.� Na�
porciách�nešetrili,�aj�keď�ich�
zo� začiatku� naberali� „lopat-
kami“.�Rovnako�tak�nešetrili�
kúskami�čerstvého�ovocia,�či�
čokolády�v�zmrzlinovej�zmesi,�

čo�bolo�dovtedy�v�našich�kon-
činách� nezvyčajné.� Nečudo,�
že� mnohí� nezostali� len� pri�
jednej� porcii,� ale� vytvárali�
„kopčekové“� rekordy...�
Paradoxne,� Bánovčania� sa�
zvlášť� tešili�na�1.�máj!�Vtedy�
totiž� „u� Čamila“� pravidelne�
začínala� nová� zmrzlinová�
sezóna.� Nič� sa� nezmenilo�
ani� po� ich� nútenom� presťa-
hovaní� na� Záfortňu,� keď� ich�
prevádzka� musela� koncom�
70.� rokov� ustúpiť� výstavbe�
autobusového� nádražia.�
Vtedy,�v�dome�oproti�predajni�
nábytku,�ktorý�tiež�už�nestojí,�
našli� nielen� bývanie,� ale� aj�
dve� prevádzkové� miestnosti�
na� prízemí.� Záujemcovia� to�
mali� z� centra� mesta� bližšie,�
navyše,� pôvodné� schody�
slúžili� mládeži� na� posedenie�
a� tak� schodisková� vrava� sa�
šírila� dlho� po� záverečnej...�
Leto� a� bez� zmrzliny?� No� tá�
Čamilova…! V. Laluch

Čamilo�zo�70.�rokov,�foto�zo�zbierky�J.�Fojtíka...
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Zdravá a pekná zelenina by 
mala tvoriť väčšinu našej stravy. 
A takú si dopestujete len vo vlastnej 
záhradke. Vieme veľmi dobre, že 
Bánovčania sú vášniví záhradkári, 
preto by sme radi aj takouto formou 
zviditeľnili ich výsledky...

Redakcia Bánovských novín 
sa rozhodla vyhlásiť aj tento rok 
Bánovskú záhradkársku ligu pre 
tri druhy zeleniny! Iba si zopaku-
jeme, že v minulom roku najväčšiu 
rajčinu (608 gramov) dopestovala 
Marta Žitňanská z Pribinovej ulice, 
najväčší zemiak (751 gramov) Jozef 
Bežo z Topoľovej ulice a najväčšiu 
tekvicu s obvodom 170 cm Ľubomír 
Košina z Malých Chlievan. 

V tomto roku sortiment 
zeleniny trochu zmeníme. Budeme 
súťažiť o naj rajčinu, na ktorej nará-
tame najväčší počet plodov, aj zele-
ných, o najväčší zemiak (o ktorý 
bol najväčší záujem, lebo je to náš 
druhý slovenský chlieb), a o naj-
väčšiu, resp. najťažšiu cuketu alebo 
uhorku. Vyzývame preto záhrad-
károv, aby sa do redakcie Bánov-
ských novín (na námestí v sídle 
BTV) prišli pochváliť osobne alebo 
zavolali na 0948 602 422 alebo 
zameilovali na noviny@kulturabn.
sk! Zemiaky a uhorky (cukety) 
odvážime priamo v redakcii, 
ale rajčiny si prídeme opočítať 
priamo na koreni do záhradky. 
Každý týždeň alebo každý druhý, 
až do októbra (dúfam, že nám to 
priestor v novinách dovolí) budeme 
zverejňovať troch najúspešnejších 
záhradkárov z každej komodity. 
A kto bude chcieť, aj jeho fotku 
s dopestovanou úrodou. Výsledky 
záhradkárskej ligy vyhlásime aj 
verejne na Bánovskom jesennom 
jarmoku. (Veríme, že Bánovská 
záhradkárska liga zaujme aj spon-
zorov.) Jedinou podmienkou je, že 
zelenina musí pochádzať z územia 
mesta Bánovce a jeho prímestských 
častí!  redakcia

Bánovská  
záhradkárska liga

Najkrajšie záhradky pred činžiakmi
Po Ulici 5. apríla je doslova radosť kráčať. Pred niektorými činžiakmi tu majú 

obyvatelia priam ukážkové kvetinové záhony, ktoré by im mohol závidieť nejeden 
majiteľ rodinného domu. Ten si však investuje peniaze a námahu do svojho, pred čin-
žiakmi sú však plochy patriace mestu, resp. inému subjektu, čiže spoločné. A práve 
túto aktivitu a snahu skrášľovať si priestor pod oknami na mestskom pozemku by si 
malo vedenie mesta oceniť. Jednou z foriem, ktorú navrhli aj samotné obyvateľky 
tejto ulice osobne v redakcii Bánovských novín, je súťaž o najkrajšiu predzáhradku 
pred činžiakom. Musíme len veriť, že sa tejto myšlienky niekto z kompetentných 
ujme. A snaha Bánovčaniek neostane bez povšimnutia... (ab)

Kompostujem a som na to hrdá

Pred�vchodmi�činžiaku�1115/�4�–�6�sa�realizovali�šikovné�ruky�dvoch�sestier�–�pani�
Bielikovej�a�pani�Jedličkovej,�a�pani�Vavríkovej...

Tretie� leto� a� už� si� užívam� plody�
svojej�práce.�Už�tretí�rok�kompostujem�
a� po� dve� jesene� som� do� vyprahnutej�
záhradky,� ktorú� sme� si� s� manželom�
zakúpili� pre� radosť� na� dôchodku,�
vryľovala�vlastnoručne�„vypestovaný“�
kompost.� Máme� celkom� tri� päťstolit-
rové� nádoby,� ktoré� nám� úplne� posta-
čujú� na� ekologické� využitie� každej�
jednej� zelinky�a� konárika.�Aj� susedky,�
staršie�to�panie,�len�krútia�hlavou.�Vraj�
to�ešte�nevideli,�aby�sa�za�pár�mesiacov�
ten� záhradný� "bordel“� takto� krásne�
premenil�na�čierny�„rašelinový�hnoj“,�
ako� to�ony�nazvali.�Keď�som�prvý�rok�
s� veľkou� pýchou� a� zadosťučinením�
vynášala� na� fúriku� prvé� kôpky� voňa-
vého� kompostu,� susedia� a� okoloidúci�
sa�len�pýtali,�kde�a�za�koľko�som�taký�
pekný�hnoj�zohnala.�A�tak�som�sa�pus-
tila� do� vysvetľovania.� Zbieram� každé�
padnuté� jabĺčko� (mám� šesť� veľkých�
starých� jabloní),� každú� byľku� trávy�
a� zeliny,� každý� konárik� postrihám� na�
kúsky.� Do� kompostu� dávam� všetko� -�
čajové� sáčky,� kuchynské� papierové�
utierky,� kozmetické� tampóny� z� bavlny,�
samozrejme�kuchynský�odpad� zo� zele-
niny�(chlieb�ani�zbytky�vareného� jedla�
nedávam,� lebo� ho� ľúbia� myši),� popol�
z� dreva...� � Ak� všetko� pekne� posekáte�

na� kúsky� a� premiešate,� môžete� mať�
kompost� za� tri� letné� mesiace.� V� zime�
kompost� „stojí“.� Začína� „pracovať“�
až� keď� je� teplota� nad� desať� stupňov...�
Všetky� informácie� o� tom,� ako� sa� dá�
kompostovať,�nájdete�na�internete.�Svo-
jimi�skúsenosťami�som�len�chcela�ľudí�
nadchnúť�pre� tento�ekologický� spôsob�
zabezpečovania� humusu� do� záhradky.�
Žiadne� umelé� hnojivá,� ani� maštaľný�
hnoj,� ale� vlastný� kompost,� ktorého�
komponenty,� kým� prídu� po� rozklade�
do�pôdy,�prejdú�mojimi� rukami�asi� tri�
až� štyrikrát.� Tým�do�pôdy� vkladáte� aj�
kus� svojej� lásky.� �A�ako� som�napísala�
v� úvode,� po� troch� rokoch� si� užívam�
plody� svojej� práce.� Aby� som� celej�
rodine� a� susedom� ukázala� aj� dôkaz,�
zasadila� som� tie� isté� plodiny� z� tých�
istých�semien�do�hriadok�s�kompostom�
i� bez� neho.� Hokaido,� uhorky,� rajčiny,�
fazuľa,� hrach� i� kukurica� sú� raz� toľké,�
ako�v�hriadke�bez�kompostu.�Teším�sa�
ako�malé�dieťa�a�som�hrdá,�že�kompos-
tujem.� A� že� z� kuchyne� a� zo� záhradky�
nevyhodím� ani� jednu� šupku� ani� jedno�
steblo� trávy.� Všetko� „škrečkujem“��
pre�moju�milovanú� záhradku.� A� to� by�
ste� mali� vidieť,� s� akou� chuťou� potom�
papáme�úrodu,�kde�nieto�ani�miligram�
chémie...�� záhradkárka���
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Denný�letný�tábor�v�ZŠ�Školská
V� Dennom� letnom� tábore� v� ZŠ�

Školská� veru� nebola� núdza� o� veselé�
príhody.�Hneď��prvý�deň�sa�všetky�deti�
premenili� na� indiánov� a� vymysleli� si�
indiánske� mená:� Dosť� unavený� zúrivý�
býk,�Biela�vrana,�Nano�Toka�(indiánsky�
pozdrav),�Nahryznuté�ucho�a�veľa�iných.�
Ako�pravým� Indiánom�ani� nám�nesmel�
chýbať� vigvam.�Keďže� sme�mali� každý�
deň� zameraný� tématicky� (pondelok�
–� Indiánsky� deň,� streda� –� Vodný� deň,�
štvrtok�–�Výlet�na�hrad�Beckov�a�piatok�
–� Športovo-zábavný� deň)� o� veselé�
príhody�nebola�núdza.�Napríklad,�bolo�
tesne�pred�pätnástou�hodinou�a�rodičia�
si�prichádzali�po�svoje�ratolesti.�Všetky�
postupne� odchádzali,� iba� jeden� otecko�
chodil�po�chodbách�školy�a�hľadal�svoju�
dcérku.�Postupne�sa�k�nemu�pripájal�aj�
pedagogický� dozor� a� spoločne� hľadali�
Pocahontas.� Jej� však� nikde� nebolo.�
Chodbou� sa� ozývalo� jej�meno,� ale� ona�
sa�neozývala.�Až�nakoniec�sa�pani�uči-
teľka�pozrela�do�vigvamu�a�tam�v�kútiku�
našla� skrytú� Pocahontas.� Keď� sme� sa�
jej�pýtali,�prečo�sa�nám�neozvala,�odpo-
vedala� nám,� že� sme� ju� volali� krstným�
menom�a�ona� je�dnes� indiánske�dievča�
Pocahontas...�V�utorok�bol�Vodný�deň.�
V� tento� deň�museli� odkliať� ríšu� vodnej�

kráľovnej� Vodneny,� splnením� všetkých�
úloh,�ktoré�boli�pripravené.�Ríšu�zaklial�
kráľ�Suchomor�a�vyschli�všetky�pramene�
v� krajine.�Voda� je� živel�a�našim�deťom�
nebolo� viacej� treba.� Voda� bola� všade.�
Na� tričkách,� kraťasoch,� ponožkách,�
v� teniskách,� ale� aj� na� nohaviciach�
pána�kameramana,�ktorý�prišiel�z�BTV�
urobiť� pár� záberov� z� nášho� tábora.�
„Schytal“�plnú�dávku� z� vodnej� pištole.��
A�keď�hasiči�spustili� �svoj�„vodotrysk“�
na� mnohých� nebola� ani� nitka� suchá.�
Následne�sa�nástupište�školy�premenilo�
na� jednu� veľkú� sušiareň.� Vo� štvrtok�
sme� sa� vybrali� po� stopách� minulosti�
a�vybrali�sme�sa�na�hrad�Beckov.�Dejiny�
nedejiny�vyhrali�lanovka,�hrázda�a�hoj-
dacia� pneumatika� v� obecnom� parku.�
Najväčším�zážitkom�pre�deti�bolo�vidieť�
pani� učiteľku� ako� sedí� na� pneumatike�
a� žiaci� ju� ťahajú� lanom� na� lanovke�
a� následne� sa� ona� so� smrťou� v� očiach�
rúti� dolu� s� jediným� cieľom,� vyhnúť� sa�
stromu.�Piatok�sa�športovalo!�Futbalový�
turnaj�mladší� proti� starším,� baby�proti�
chalanom,� športové� disciplíny:� hod� na�
kôš� polenom,� Skokanova� dráha,� Pla-
zením�vpred!,�streľba�na�cieľ.�Uvidíme,�
čo�prinesie�budúci�rok...

 Mgr. Dana Švecová

Pozor na požiare
Horúce leto a sucho prináša so 

sebou vysoké riziko požiarov... Oheň 
sa môže vznietiť aj počas žatevných 
prác, napríklad v dôsledku technickej 
chyby alebo zlého technického stavu 
zberovej techniky, ktorú je potrebné 
pravidelne kontrolovať, ale aj pri iných 
činnostiach ľudí počas žatvy, ale aj po 
nej. Medzi zvlášť nebezpečné činnosti 
je spaľovanie slamy na radoch po zbere 
obilia priamo na poliach. V susedstve 
sa totiž obyčajne nachádzajú druž-
stevné parcely, kde slama na radoch 
čaká na pozberanie a stohovanie a tak 
padne za obeť nechcenému požiaru. 
A pritom vypaľovanie strniska a slamy 
na radoch je zakázané! 

Jednou z rizikových činností 
je aj fajčenie a nepochybne hra detí 
s ohňom. Pri svojich prázdninových 
dobrodružstvách deti často používajú 
oheň, alebo dokonca skúšajú fajčiť 
a pred nepovolanými zrakmi sa ukrý-
vajú práve v stohoch slamy. Preschnuté 
a prevzdušnené steblá slamy veľmi 
ľahko a rýchlo horia, naozaj stačí 
malá chvíľa nepozornosti a následky 
môžu byť tragické. Vo všeobecnosti je 
potrebné mať na pamäti, že akákoľvek 
manipulácia s otvoreným ohňom 
v blízkosti polí s obilím alebo slamou 
je nebezpečná a aj malý ohorok z ciga-
rety môže zapríčiniť veľké škody.

 OR�HaZZ

Protidrogové „trojdnie“ v Gymnáziu J. Jesenského 
Súčasťou výchovy 

a vzdelávania v rezorte škol-
stva je aj realizácia prevencie 
sociálno-patologických ja-
vov v zmysle pozitívnej 
výchovy k formovaniu 
zdravého životného štýlu. 
V miestnom gymnáziu 
o protispoločenských javoch 
či drogách nielen diskutujú, 
ale pravidelne pripravujú 
aj zaujímavé podujatia. 
Tento rok koordinátorka 
prevencie PhDr. PaedDr. 
Rudolfa Novotná pripravila 
na posledné tri dni školského 

roku viacero obľúbených 
akcií. Prvou bol 28. júna 
štvrtý ročník športového dňa 
s mottom NEBER DROGU 
– ZOBER LOPTU, ktorého 
sa zúčastnilo viac ako 120 
súťažiacich za aktívneho 
povzbudzovania svojich 
spolužiakov. Víťazné kolek-
tívy boli ocenené diplomami 
a vecnými darmi. 

Poradie vo vybíjanej: 
1. tercia, 2. sekunda, 3. 
príma, vo futbale: 1. kvarta, 
2. sekunda, 3. tercia, vo 
volejbale: 1. trieda 3.C, 2. 

trieda 3.A a dve tretie miesta 
obsadili 2.A a 2.B.

29. jún sa niesol 
v znamení protidrogového 
koncertu ZAŽEŇ NUDU 
- NEBER DROGU. Cieľom 
koordinátorky je vytvárať 
priestor na prezentáciu talen-
tovaných spolužiakov, ktorí 
sa vo voľnom čase venujú 
hudbe, spevu, ľudovému 
či modernému tancu, a tak 
systematicky rozvíjajú svoj 
talent. Najaktívnejším bol 
Peter Košťál z 2. B triedy, 
ktorý je tiež vynikajúcim 

žiakom a školu úspešne 
reprezentuje aj na rôznych 
predmetových olympiádach.

30. júna si viacerí štu-
denti okrem vysvedčení pre-
vzali aj ceny za víťazné práce 
v literárnej súťaži DROGA 
AKO DOBRODRUŽSTVO,  
ktorú gymnázium realizo-
valo v spolupráci s Mest-
skou knižnicou Ľ. Štúra 
v Bánovciach nad Bebravou. 
Víťazkou druhého ročníka je 
Katarína Ondrušková z 2.B 
a Zuzana Štrauchová z 3.A.
 (rn)



18. júl 2016 Číslo 29 - 30 

ZO ZTŠČ Motorsport Bánovce nad Bebravou vás 
srdečne pozýva na medzinárodné preteky automo-
bilov do vrchu Autopola Jankov vŕšok 2016 na trať 
Uhrovec - Jankov vŕšok  v dňoch 30. a 31. júla.

13šport, voľný čas

23.7.2016

B i s
 k u p i c
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 J E D E N Á S T K A

od 20.00 hod.

P R O F I L

TANEČNÁ ZÁBAVA

Kategórie: 
Muži
Deti do 15 rokov a Ženy
Deti do 12 rokov

Hlavné ceny: 
400 eur
 Tablet

Horský bicykel 

štart o 14.00 hod.

Bánovce nad Bebravou
 časť Biskupice

Registrácia od 12.00 hod.

Občerstvenie a bohatá tombola
 zabezpečené.

Cez prázdniny viac detí na cestách!
Prázdniny sú už tu a najmä vodiči musia zvýšiť pozornosť. 

Deti sa tiež zúčastňujú premávky ako chodci a cyklisti. Pri 
hrách je ich sústredenosť na sledovanie premávky veľmi malá 
a ak sa hrajú v blízkosti ciest, väčšinou si neuvedomujú nebez-
pečenstvo, ktoré im hrozí. Rodičia by si mali s deťmi znovu 
pohovoriť o bezpečnom prechádzaní cez cestu, o bezpečnom 
bicyklovaní, upozorniť ich na to, aké je dôležité na ceste 
vidieť a byť videný aj ostatnými účastníkmi cestnej premávky. 
A vodiči by mali v blízkosti obydlí a ihrísk zvýšiť pozornosť 
maximálne, lebo na cestách pribudli prázdninujúce deti!

Prvý turnaj v ženskom futbale
Bánovčanky štvrté

V sobotu 16. júla sa na futbalovom ihrisku TJ Partizán 
Miezgovce uskutočnil 1. ročník ženského futbalového turnaja 
ŽFK Bánovce CuP 2016 za účasti siedmich tímov z 1. a 2. 
ženskej slovenskej ligy - Myjava ženy, Myjava juniorky, 
Slovan juniorky, Trenčianske Teplice, Beluša, Trnava a ŽFK 
Bánovce.Turnaj ponúkol množstvo zaujímavých zápasov. 
Najviac bodov a víťazstvo v celom turnaji získali prvoligové 
hráčky Trenčianskych Teplíc s počtom bodov 16 a suverénne 
si tak odniesli víťazný pohár.  Druhé skončili 1. ligové hráčky 
ženského futbalového klubu Myjava a na treťom mieste sa 
umiestnili juniorky bratislavského klubu Slovan. Bánovčanky 
(na� foto) skončili o skóre na 4. mieste, kde im k pódiovému 
umiestneniu chýbal jeden vsietený gól. Ostatné umiestnenia: 
5. Beluša, 6. Trnava, 7. Myjava juniorky. Ocenené boli i jed-
notlivkyne.  Za najlepšiu brankárku turnaja bola vyhlásená 
Dominika Rezeková (Slovan juniorky), najlepšou strelkyňou 
tunaja s počtom gólov 9  bolaDominika Živčicová (Beluša) a 
najlepšiou hráčkou Lucia Belasová (Trenčianske Teplice). (ms)

Miezgovskí futbalisti 
s motiváciou od Kucku  

Získať deti pre šport  nie je v dnešnej pretechnizovanej 
dobe vôbec jednoduché. Povedia vám to všetci, čo pracujú 
s mládežou. Lamentovať nemá význam a keďže činy sú 
krajšie ako slová, rozhodli sa v neďalekých Miezgovciach, 
zavolať na podporu futbalu dvoch hráčov majstrovského 
mužstva AS Trenčín. Nigérijského reprezentanta menom 
Ibrahim Rabiu (25r.) a mladého talentovaného odchovanca 
Denisa Janča (18r.).  Duo ligových hráčov ešte 8. júla prišlo 
na miestny futbalový štadión  porozprávať deťom o svojich 
začiatkoch a o futbale na profesionálnej úrovni. Aby futba-
lových osobností a motivácie nebolo málo, tak vo štvrtok 
14. júla prijali miezgovské deti pozvanie od reprezentanta 
a hráča AC Miláno Juraja Kucku do jeho reštaurácie v 
Prievidzi. Jeden z najlepších hráčov súčasného kádra Jána 
Kozáka rozprával deťom o svojich futbalových začiatkoch 
v Baníku Prievidza až po súčasné pôsobenie v talianskom 
veľkoklube  AC Miláno a v našej reprezentácii. Rovnako 
nezabudol pripomenúť, že cesta na špicu futbalovej pyra-
mídy je veľmi zložitá a postavená popri talente na tvrdej 
práci a sebazapieraní. Aby deťom nechýbala motivácia do 
nasledujúceho ročníka, pozval mladých miezgovských fut-
balistov na vybraný futbalový zápas AC Milána. Nič však 
nie je zdarma. Do Talianska sa pocestujú Miezgovčania len 
v prípade, ak splnia v nasledujúcej sezóne cieľ... aj,�mš
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Bánovskí basketbalisti sú s uplynulou sezónou spokojní
Muži, mladší žiaci a prípravka. To sú tri tímy, ktorými v sezóne 2015/2016 disponoval Bánovský basketbalový 

klub. Spolu takmer štyridsať našich basketbalistov narazilo v priebehu ligových, priateľských či turnajových stretnutí 
na súperov zo Slovenska, Čiech, no aj z ďalších krajín Európy. Pod deravými košmi sa hráčom BBK darilo hájiť česť 
klubu a mesta. Aj preto vládne v klube spokojnosť.  

Muži
Muži BBK majú za sebou sezónu 

o niečo úspešnejšiu ako tú predchádza-
júcu. Odohrali v nej výborné zápasy 
s naozaj kvalitnými súpermi, akými sú 
družstvá Levíc, Ivánky pri Dunaji, Nitry 
či Komárna. Jediným a zároveň naj-
väčším problémom v A-tíme BBK bol 
úzky káder, čo sa prejavilo predovšetkým 
v zápasoch na súperových palubovkách. 
Pri vhodnom doplnení kádra o dvoch 
či troch hráčov by zverenci trénera 
Tomáša Predného mohli pomýšľať na 
lepšie umiestnenie v tabuľke, akým je 
tohtosezónne 7. miesto. 

Mladší žiaci
Jediným mládežníckym družstvom 

BBK, ktoré v uplynulom  ročníku 
zasiahlo do súťaží Slovenskej basket-
balovej aosicácie ( SBA), bolo družstvo 
mladších žiakov. Chalani trénera Jakuba 
Gajdoša obsadili v západoslovenskej 
súťaži veľmi pekné 3. miesto a naozaj len 
o malý kúsok im unikol postup do celo-
slovenského fi nále. Družina mladých 
basketbalistov do trinásť rokov podala 
vynikajúce výkony aj na  medzinárod-
ných turnajoch v Česku aj na Slovensku. 
Na kvalitne obsadenom vianočnom  
turnaji v Plzni obsadili mladší žiaci 
pekné 4. miesto, keď na turnaji dokázali 
poraziť družstvá z Nemecka, Česka aj 
Slovinska, pričom  prehrali len s maj-
strami Česka a Slovenska. Do all stars 
tímu celého turnaja sa dostal Samuel 
Urban. Ďalšou turnajovou zástavkou 
pre našich chlapcov bol tradičný veľ-
konočný turnaj v Ostrave, kde obsadili 

výborné druhé miesto, pričom od prvej 
pozície ich delilo len horšie skóre oproti 
víťazovi turnaja domácej Ostrave, ktorú 
ešte v základnej skupine porazili. Do 
all stars výberu turnaja sa z nášho tímu 
dostali S. Urban a P. Gajdoš. Záver 
sezóny si chalani spestrili turnajovým 
víťazstvom v Trnave.

Najlepší hráč mladších žiakov 
Samuel Urban si počas sezóny na 
seba obliekol aj dres Interu Bratislava 
a s týmto tímom sa zúčastnil aj záve-
rečného fi nálového turnaja Final six 
v Spišskej Novej Vsi. Za basketbalový 
celok z Bratislavy nastupoval aj v 
ťažkých stretnutiach súťaže European 
Youth Basketball League (EYBL), kde 
sa stretávajú tímy z celej Európy. V máji 
sa pre zmenu zúčastnil na najväčšom 
a v kategórii U 13 najkvalitnejšom tur-
naji v Európe. Vo francúzskom  meste 
Ardres  hral na pozvanie amerického tré-
nera Ricka Brooksa za luxemburský tím 
Steinsel Luxembourg a v konfrontácii 
s rovesníkmi z celého sveta si Samuel 
Urban vyslúžil honor najlepšieho hráča 
svojho družstva. Ďalší chalani z BBK 
- Matúš Špánik, Pavel Gajdoš a Matúš 
Miklo - sa na záver sezóny zúčastnili 
na turnaji v poľskom meste Radom, kde 
obliekali dresy klubu MBA Prievidza. 
Trojica mladých basketbalistov odohrala 
výborné stretnutia najmä proti silným 
poľským družstvám.

Letná príprava sa mladším žiakom 
začne začiatkom augusta, na september 
majú naplánovaný turnaj v Ostrave. V 
sezóne 2016/2017 chcú zverenci trénera 

Gajdoša postúpiť na záverečný celoslo-
venský turnaj Final six.

Prípravka 
Prípravka BBK má za sebou 

pomerne náročnú sezónu, napriek tomu, 
že ešte nehrala súťažné zápasy. Začí-
najúci basketbalisti nazbierali mnoho 
skúseností a zručností v tréningoch, 
priateľských zápasoch, na turnajoch, 
či v mikrolige. Turnajový debut 
v Uherskom Brode si chalani spestrili 
druhým miestom. Z  medzinárodného  
turnaja v Ostrave si odniesli pekné 7. 
miesto, no okrem toho aj veľa zážitkov 
a skúsenosť z merania síl z poprednými 
tímami Európy. V rámci troch turnajov 
mikroligy odohrali zverenci Tomáša 
Predného vyrovnané súboje s Prie-
vidzou a Handlovou. Najmä  v stretnu-
tiach proti Prievidzi bolo vidieť veľkú 
chuť po víťazstve, rovnako tak herné 
napredovanie. Myšlienka mikroligy, 
v ktorej naši basketbalisti skončili na 
druhom mieste, splnila očakávanie, 
dokonca ich aj predčila. Chalani odo-
hrali počas sezóny mnoho vyrovnaných 
zápasov a to za veľkej podpory rodičov 
a divákov, ktorí vytvorili výbornú 
atmosféru. V nasledujúcej sezóne sa 
zverenci Tomáša Predného predstavia 
už v kategórii mladší minibasketbalisti. 

Ak máte doma chlapca túžiaceho 
hrať basketbal, tak vás dávame do 
pozornosti nábor chlapcov do basket-
balovej prípravky, ktorá začne s trénin-
gami v septembri. Mladí ašpiranti sa 
môžu hlásiť u trénera J. Urbana na tel. 
č. 0948 518 401. aj,�tp
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týždenník občanov
mesta Bánovce n. B.

AUTOSERVIS ADM motor 
v Bánovciach nad Bebravou
prijme automechanika 

a autoelektrikára 
s nástupom ihneď. 
Tel. 0905 304 653. 

V sobotu 23. júla 2016 o 16.00 h 
na RYBNÍKU-MACHNÁČ vám 
zahrá HS Country Kravy s mož-
nosťou tanca v prírode.

 Predám rodinný dom v obci Prusy, časť Bažantnica. 
Cena 53 000 Є. Bližšie informácie na 0904 607 096.
 Nová, moderná reštaurácia White House v Rybanoch, 
príjme do trvalého pracovného pomeru KUCHÁROV 
(1200-1500 €/mes. brutto ) a ČAŠNÍKOV (4,5 €/hod. 
brutto). Nástup 1. 8. 2016. Hľadáme zanietených zamest-
nancov, ktorí svojou jedinečnosťou prispejú k vytvoreniu 
vzrušujúceho konceptu. Pošli životopis na hodgkinson.
lucia@gmail.com. Viac info na tel.č.0911 243 400. 
 Hľadáme ľudí na upratovanie spoločných priestorov v 
bytových domoch. V prípade záujmu volajte 0903 400 151.

INZERCIA

Redakcia� hľadá� fotografi�u� bánov-
ského� kúpaliska� pri� jeho� výstavbe�
v� šesťdesiatych� rokoch.� Budeme�
radi,� ak� nám� ju� poskytnete� na�
oskenovanie�a�prípadne�sa�s�nami�
podelíte�so�svojimi�spomienkami...

KST Bánovce nad Bebravou orga-
nizuje v termíne od 26. augusta do 
4. septembra poznávací zájazd do 
chorvátskych hôr, ale aj moru. Viac 
na www.kstbanovce.sk
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Permanentky�na�trojdňový�Fest�Dobré�Rybníky�za�14�eur�si�môžete�zakúpiť�
aj�v� Informačnom�centre�na�Námestí�Ľudovíta�Štúra�v�Bánovciach�nad�
Bebravou.� Aktuálne� informácie� o� feste,� kde� je� bánovské�MsKS� jedným�
z�hlavných�mediálnych�partnerov,�nájdete�na facebooku festDobre Sk.
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2016

Napíšte nám 
najkrajší prázdninový príbeh 
Aj� vy� radi� spomínate� na�

dovolenky� alebo� prázdniny?�
Na� prežité� dobrodružstvo,�
letné� lásky� alebo� iné� príhody�
srdca� i� tela.� Budeme� veľmi�
radi,� ak� sa� so� svojimi� neza-
budnuteľnými�zážitkami�a�prí-
behmi�podelíte�aj� s�ostatnými�
čitateľmi� Bánovských� novín.�
Redakcia� vyzýva� všetkých�
písaniachtivých,� aby� na�
adresu� noviny@kulturabn.sk 
poslali� svoj� najkrajší� príbeh�
a� zážitok,� tentokrát� v� spojení�

s�láskou�k�niečomu�alebo�k�nie-
komu� v� akejkoľvek� podobe.�
(Ak�si�budete�priať,�vaše�meno�
ostane�v�utajení).�Je�iba�jedno�
základné�pravidlo�–�príbeh�má�
mať�maximálne� 30� riadkov� –�
veľkosť�písma�10�Arial.�Fotka�
k�príbehu�je�vítaná.�Ak�si�písať�
netrúfate,� príďte� nám� príbeh�
porozprávať,� napíšeme� my.�
Najoriginálnejšie�príbehy�zve-
rejníme�v�augustových�číslach�
Bánovských�novín.�Preto�nám�
napíšte�čo�najskôr!�� redakcia

www.kulturabn.sk

Trenčiansky kraj 
cez fotoobjektív
Krajská organizácia cestovného ruchu 
(KOCR) Trenčín región pripravila 
pre všetkých laických i profesio-
nálnych fotografov súťaž s názvom 
Trenčiansky región cez objektív. Viac 
informácií na www.trencinregion.sk

Dovolenková pauza
Redakcia�Bánovských�novín�bude�dva�

týždne�zatvorená�z�dôvodu�čerpania�dovo-
lenky.� K� dispozícii� budeme� od� 2.� augusta�
a�najbližšie�číslo�vyjde�8.�augusta.

Prajeme našim čitateľom príjemnú 
dovolenku a veľa zážitkov! redakcia

Dopravné obmedzenie
Krajský dopravný inšpektorát KR 

PZ v Trenčíne upozorňuje motoristickú 
verejnosť, že na základe informácie od 
zhotoviteľa bude približne do 27. júla 2016 
obmedzená premávka do jedného jazdného 
pruhu na ceste I/9 (E 572) pred Bánovcami 
nad Bebravou (v smere jazdy z Trenčína). 
Dĺžka uzavretého úseku je asi 180 m. 
Doprava bude vedená v jednom jazdnom 
pruhu striedavo a bude riadená dopravnými 
značkami, dopravnými zariadeniami a sve-
telnými signálmi a v čase od 6.30 do 17.00 
h náležite poučenými osobami. Dôvodom 
čiastočnej uzávierky je realizácia napojenia 
rýchlostnej cesty R 2 Ruskovce – Pravotice 
na cestu I/9.

V súvislosti s dopravným obmedzením 
chceme požiadať účastníkov cestnej pre-
mávky, aby dbali o zvýšenú opatrnosť, plne 
sa venovali vedeniu vozidla a sledovaniu 
situácie v cestnej premávke. 

 KR�PZ�Trenčín


